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اتفاقات عجیب و غریب در فوتبال ایران کم رخ نمی دهد. این بار ماجرای ساعتی 
است که فیفا زمان جام جهانی 2014 به فدراسیون ها از جمله ایران هدیه داده و 

ایران قصد ندارد این کادوی گرانقیمت را پس دهد!

اهدای کادوی گرانقیمت
مسئولان برزیلی پیش از شروع جام جهانی برزیل ساعت مچی های گران قیمتی 
را به این نهاد به عنوان هدیه دادند. 48 ســاعت مچی که به فیفا پرداخته شده بود 
هر کدام 25 هزار دلار و مجموعا 1.1 میلیون دلار قیمت داشــت. این ساعت ها 
قبل از جام جهانی 2014 برزیل، در اتاق های شرکت کنندگان در کنگره فیفا در 
سائوپائولو قرار داده شده بودند. شرکت کنندگان در کنگره شامل اعضای کمیته 
اجرایی فیفا و نمایندگان فدراسیون های ملی فوتبال بودند که ایران نیز به عنوان 
یکی از 32 فدراسیون حاضر در این مسابقات از دریافت این هدیه بی نصیب نماند!

هدیه ایران دست چه کسی است؟
علی کفاشیان که اوایل مطرح شدن این مساله، موضوع دریافت ساعت گرانقیمت 
از فیفا را تکذیب کرده بــود در مصاحبه ای با تکذیــب حرف های خودش گفت: 
»ساعت فیفا در فدراسیون است. من نمی دانستم 25 هزار دلار قیمت دارد وگر نه 
همان جا آن را می فروختم. ســاعت مارک دار بود. معمولا این جور چیزها را هدیه 
می دهم.«بعد از انتشــار این خبر صحبت هایی در بین اهالی فوتبال شنیده می 
شد مبنی بر اینکه این ســاعت گرانبها دست کیست! برخی گمانه زنی ها  در این 
خصوص بود که هوشنگ مقدس به عنوان سرپرست و همه کاره فوتبال ایران در 
جام جهانی این ســاعت را از آن خود کرده اما کفاشیان رئیس فدراسیون فوتبال 

اعتراف جالبی کرد. کفاشیان مهرماه سال گذشته به هفته نامه تماشاگران امروز 
گفت:» آقای نبی گفتند این را فدراسیون برزیل داده. یکی دوتا یادبود مثلا از این 
ماکت های جام جهانی )قاب های روی دیوار اتاقش را نشان می دهد( الان مثلا 
این را فدراسیون آرژانتین داده )به یک توپ که به شکل کره زمین است، اشاره می 
کند(... مثلا ما یک فرش بافته بودیم به آنها دادیم. البته پول نداده بودیم بابتش. 
نیجریه یک چیزی به ما داد... این ساعت را هم شانس آوردیم که ندادیم به کسی. 
اکثر اینها مارک فیفا یا ای اف سی روی اش خورده، برای همین نمی شود فروخت. 
واقعا یک درصد هم فکر نمی کردم اینجوری باشــد.« وی در پاســخ به اینکه این 

ساعت کجاست نیز پاسخ داد:» نه خانه نیست، دست یکی از بچه ها است...«

هدیه یا رشوه؟!
طبق آنچه ورد ساکر نوشته است این ساعت ها رشوه ای بود که به فیفا پرداخت 
شــده بود. اعضای کمیته اجرایی فیفا همگی این رشوه را تایید کرده بودند و به 
همین خاطر بوده که کمیته اخلاق فیفا تایید کرد این ساعت ها به عنوان رشوه 
به فیفا پرداخت شــده اســت. این کمیته همچنین اعلام کرده که تعداد دقیق 
ساعت های پرداختی 65 ساعت بوده که تنها 48 ساعت را فیفا تایید کرده است. 
سال  گذشته کمیته اخلاقی فیفا اعلام کرد اهدای این ساعت ها نقض قوانین 
اخلاقی فیفا اســت. مجموع 48 ســاعت بازگردانده شــد که قرار است به بنیاد 
اســتریت فوتبال ورلد در آلمان اهدا شود. این ساعت ها به نفع برنامه های این 
گروه در برزیل فروخته خواهد شــد. ولادیمیر بورکوویچ یکی از بنیانگذاران این 
خیریه گفت درآمد این ساعت ها به انجمن هایی که ما با آنها در برزیل همکاری 
داریم، بازمی گردد. سخنگوی فیفا گفت: ما نهایت تلاشمان را برای بازگرداندن 

تک تک ساعت ها انجام دادیم. اجازه ندادیم کسی با یک بهانه کوچک بگریزد.

ایران هدیه را پس می دهد؟!
علی کفاشیان در مصاحبه سال گذشته اش با تماشاگران امروز و در پاسخ به این 
سوال گفت:» آن حرف را رییس کمیته انضباطی فیفا گفته. نامه ای هنوز نیامده. 
میشــل پلاتینی هم گفته این ســاعت آنقدر که می گویند نمی ارزد. گفته دو سه 
هزار دلار قیمتش است و خودش پولش را می دهد به خیریه. حالا من واقعا مانده 
ام کــه انگیزه برزیل چی بوده از دادن ایــن کادو. یک وقت هدیه می دهند حالت 
رشوه است، مثلا می خواهند در انتخابات حمایت شان کنی ولی ما حتی رییس 
فدراسیون برزیل را هم ندیدیم. ما یک درصد هم فکر نمی کردیم همچین ساعت 
گرانی باشــد. من اگر ساعتی داشته باشم که قیمتش بالا باشد، ترجیح می دهم 
بفروشــم پولش را خرج فدراسیون کنم. البته چیزهایی می دهند. مثلا خود فیفا 
یا ای اف سی معمولا پول بلیت ها و هتل را می دهند.« طبق انچه گفته شده اگر 
فدراسیون ایران این هدیه را پس ندهد فیفا مبلغ آن را از حساب کشورمان برداشت 
و به حساب خیریه واریز خواهد کرد. نکته جالب ماجرا اینجا است که هدیه فیفا به 
فدراسیون ایران توسط علی کفاشیان به  »بچه ها« داده شده حال اینکه بچه ها 
چه کسی است مشخص نیست! ضمن اینکه این نوع هدیه )اگر بحث رشوه بودن 
آن را در این مورد بخصوص کنار بگذاریم( معمولا باید در موزه نگهداری شود چرا 
که شخصی نیست بلکه از سوی فیفا به کشوری اهدا می شود. رئیس فدراسیون 
فوتبال بزودی برای برگزاری مراسم اربعین راهی کربلای معلا خواهد شد حال 
مشحص نیست وضعیت این ساعت در روزهای باقی مانده چیست و آیا »بچه ها« 

تمایل دارند این هدیه را به فیفا بازگردانند یا خیر!

خبر آخر

چهره روزاینستوگرافی

مسابقات کشتی آزاد جام 
باشگاههای جهان در سالن 
دوازده هزار نفری آزادی 
تهران با قهرمانی تیم بیمه 
رازی ایران به پایان رسید.

تیتر دو

امیدواری FIVB به رفع 
ممنوعیت حضور بانوان در 

سالن های ایران
فابیــو آزودو مدیــرکل فدراســیون جهانــی والیبال 
)FIVB( اعلام کرد که بــه احتمال زیاد ممنوعیت 
ورود بانوان به ســالن های ورزشی در ایران در اواسط 
فوریه برداشته می شــود. به گزارش ایسنا و به نقل از 
Inside the games، از ســال 2012 ممنوعیــت 
حضور بانوان در سالن های مسابقات والیبال در ایران 

اجرا شده است.
بعد از این اتفاقات، فدراسیون جهانی با مقامات ایرانی 
رایزنی کرد و در ماه نوامبر سال گذشته اعلام کرد که 
دیگر هیچ میزبانی را به ایران نخواهد داد مگر اینکه 

این قانون برداشته شود.
با این حال ماه گذشــته میزبانی تــور جهانی والیبال 
ســاحلی مردان به ایران داده شــد که قرار است این 

مسابقات از تاریخ 14 تا 19 فوریه برگزار شود.
این مسابقات قرار است در جزیره کیش برگزار شود. 
در ماه ژوئن نیز قرار اســت تعدادی از مسابقات لیگ 

جهانی والیبال در تهران برگزار شود.
آوزدو که مســوول پیگیری این مشــکل بوده اعلام 
کرد که FIVB سیاست دیگری را برای حل مشکل 
ایران در پیش گرفته و امیدوار است که این روش بتواند 
مشــکل ممنوعیت حضور بانوان در ورزشگاه ها را در 

ایران حل کند.
FIVB امیدوار اســت که تا قبل از شروع مسابقات 
والیبال ســاحلی مــردان در کیش ایــن ممنوعیت 

برداشته شود.
 Inside the games آوزدو در مصاحبــه خــود بــا
گفت: آخرین خبر این اســت که ما با مقامات ایرانی 
رایزنی کرده ایم تا مشکل حضور بانوان در سالن های 
مسابقاتی والیبال را حل کنیم. رایزنی ها هنوز ادامه 
دارد و ما امیدواریم که قبل از مســابقات ســاحلی در 
کیش نتیجه مثبتی بگیریم. FIVB به میزبانی ها در 
ایران ادامه می دهد زیرا ما تصور می کنیم که گرفتن 
میزبانی ها باعث می شود که امکان و فرصت رایزنی 

با ایران را نداشته باشیم.
FIVB و  آوزدو در صحبت هــای خــود افــزود: 
سازمان های حقوق بشر یک هدف را دنبال می کنند. 
ما از این ســازمان ها خواســته ایم تا با مــا برای حل 

مشکل همکاری کنند.

توافق ذوب آهن با یک 
بازیکن برزیلی

ذوب آهن اصفهان بــا مارکو اورلیو بازیکن برزیلی به 
توافق رســید تا در صورت گرفتــن ITC به عضویت 

این تیم درآید. 
باشــگاه ذوب آهن در راســتای تقویت تیمش مارکو 
اورلیو بازیکــن برزیلی را با نظــر یحیی گل محمدی 
جذب کرد. قــرارداد او به مدت نیم فصل اســت و از 
لحظه ای که ITC خود را دریافت کند می تواند برای 
ذوب آهن بازی کند. اورلیو ســابقا بــرای صبای قم 

بازی کرده است.

خوردبین: محرومیت سوشا 
 به ما اعلام نشده

ً
رسما

سرپرســت تیم فوتبــال پرســپولیس می گوید حکم 
محرومیت سوشــا مکانی به دست باشــگاه نرسیده 
است. محمود خوردبین درباره خبر محرومیت سوشا 
مکانی اظهار کرد: هنوز کمیته انضباطی یا سازمان 
لیگ رسماً چیزی به ما اعلام نکرده اند. اگر به ما رسماً 

اعلام کند واکنش مناسبی نشان می دهیم. 
وی درباره آخریــن وضعیت تیم هم گفت: همه چیز 
خوب اســت و برنامه های تمرینی ما طبق نظر کادر 
فنی به خوبی پیگیری می شود.  پس از پیروزی مقابل 
استقلال اهواز از نظر روحی شرایط تیم خوب شده و 
امیدواریم با پیروزی مقابل نفت بتوانیم شرایطمان را 

در جدول بهبود ببخشیم. 
وی در پاین خاطرنشــان کرد: مــا کاری به نوع بازی 
حریف نداریــم و آن چیزی که خودمــان داریم را رو 
می کنیــم. مطمئن باشــید اگر خودمان باشــیم و از 
حواشــی هم دوری کنیم می توانیم نفت را شکست 
بدهیم. ان شــاءالله با شکست نفت وضعیت مان در 
جدول بهتر می شــود و در ادامه هم یک اردوی یک 
هفتــه ای را در کیش برگزار می کنیــم تا آمادگی مان 

بیشتر شود. 
خوردبیــن در مورد حواشــی چند روز گذشــته که در 
تمرین تیــم رخ داد، گفت: اتفاق خاصــی رخ داده 
بود. دلخــوری کوچکی میان بازیکنــان بود که حل 
 شــد. من از رســانه ها می خواهم که ایــن موضوع را 

بزرگ نکنند.

حاج رضایی: از نظارتم بر تیم 
امید بی خبرم!

کارشناس فوتبال از انتخابش به عنوان ناظر تیم ملی 
امید از سوی کمیته ملی المپیک اظهار بی اطلاعی 

کرد. 
امیر حاج رضایی درباره انتخابش به عنوان ناظر تیم 
ملی امید از ســوی کمیته ملی المپیک اظهار کرد: 
نیم ســاعت پیش این موضــوع را از طریــق یکی از 
اهالی رســانه فهمیدم و تا قبــل از آن از این موضوع 
خبر نداشــتم. الان هم نمی دانم چرا من را انتخاب 
 کردنــد و پیــش از ایــن هیــچ صحبتی در ایــن باره 

نداشته ام. 
کارشــناس فوتبال در پاســخ بــه این ســوال که آیا 
مســوولان کمیته هیچ صحبتی با شــما نداشته اند 
و قرار اســت پس از این جلســه ای را برگــزار کنید، 
گفت: وقتــی نمی دانم چــه اتفاقی افتــاده چرا باید 
جلسه بگذاریم. باید ببینیم در آینده چه پیش می آید. 
معمولا وقتی کسی را انتخاب می کنند ابتدا با آن فرد 
صحبت می کنند و فرد مورد نظر پیشنهاد آنها را رد یا 
قبول می کند. هنوز هیچ داده ای به من نرسیده اما از 
انتخاب آنها تشــکر می کنم و باید ببینیم در آینده چه 

پیش می آید.

بازگشت پلنگ جویبار
رضایزدانی در مسابقات قهرمانی باشگاه های جهان با یک نمایش خیره کنندهف جک 
وارنر قهرمان المپیک لندن را در 90 ثانیه مغلوب کرد. یزدانی با این نمایش عالی در 
فاصله کمتر از یک سال تا المپیک همه را امیدوار کرد. ارنده دو مدال طلای جهان 
حریف آمریکایی را قدرتمند و نترس خواند و گفت: از پیروزی مقتدرانه بر او خوشحالم.
رضا یزدانی پس از پیروزی مقابل جک وارنر آمریکایی که مدال طلای المپیک لندن 
را در کارنامه خود را دارد در گفت وگو با ایسنا، درباره این پیروزی گفت: حریفم واقعا پر 
زور و نترس بود. من با برنامه ریزی به روی تشک آمدم و تمام سعی خود را کردم تا در 
همان دقایق ابتدایی مبارزه را تمام کنم. از اینکه توانستم این حریق قدرتمند را مقتدرانه 

شکست دهم بسیار خوشحالم.
دارنــده دو مدال طلای جهان افزود: در کشــتی ماقبل فینال 

از غلام محمدی خواســتم با توجه به اینکه آمادگی نسبی که 
داشــتم به من اســتراحت بدهد. او نیز ریســک بزرگی کرد و 
خواســته من را قبول کرد. جا دارد از او تشــکر کنم. مطمئنا 
اگر شرایطم ایده آل بود در کشتی ماقبل فینال هم به روی 

تشک می رفتم.

ماجرای ساعت فیفا که ایران پس نمی دهد!
علی کفاشیان نمی خواهد ساعت  گرانقیمت فیفا را پس بدهد

گزارش شــده که نمایندگان لیونل مسی مذاکرات اولیه با 
سران منچسترسیتی بر ســر انتقال این فوق ستاره را آغاز 
کرده اند. روزنامه سان انگلیس ادعا کرده، منچسترسیتی 
به دنبال جذب مسی است و حاضر است در هفته 4 میلیارد 
و 380 میلیون تومان )800 هزار پوند( به او دستمزد بدهد 
تا او را به ورزشگاه اتحاد ببرد. به این ترتیب دستمزد سالانه 
او 219 میلیــارد و 200 میلیون تومــان )40 میلیون پوند( 
می شود. گفته می شود ســیتی این خبر را شنیده که مسی 
قصد دارد در تابســتان از بارســلونا جدا شود و به این ترتیب 

سرسختانه خواهان جذب این بازیکن 28ساله است.
در تابستان، دو ســال از قرارداد او از بارسلونا باقی خواهد 
مانــد. او از بارســلونا هفتــه ای 500 هزار پوند دســتمزد 
می گیرد. گزارش شــده مسی ناراحت اســت که بارسلونا 
تمدیــد قــرارداد نیمــار را در اولویت قرار داده اســت. این 
دو نفر در داخل و خارج میدان دوســتان هم هســتند اما 
مســی می خواهد نفر اول بارسلونا باشد و این چیزی است 
که باعث می شــود ســیتی به دنبال جذب او باشد. مسی 
همچنیــن از اینکه پرونده مالیاتی او در اســپانیا به جریان 
افتاده ناراحت است و همین می تواند از دلایل علاقه او به 

ترک اسپانیا باشد.
همچنین باشگاه های لیگ برتر از فصل بعد اوضاع مالی 

بسیار خوبی خواهند داشت. از فصل آتی قرارداد تلویزیونی 
جدید باشگاه ها برقرار می شود و قهرمان لیگ برتر می تواند 
150 میلیون پوند در فصل دســتمزد داشته باشد. روزنامه 
سان همچنین نوشته که استخدام مسی بخت سیتی برای 
آوردن پپ گواردیولا به این باشگاه را هم افزایش خواهد داد.

گواردیولا با  سیتـی پیش قرارداد بست
در حالی کــه به نظر می رســد باشــگاه بایرن مونیخ قصد 
دارد تمام تلاش خود را بــرای تمدید قرارداد پپ گواردیولا 
و نگه داشــتن او در آلیانتس آره نا انجام دهد، یک رســانه 
اسپانیایی ادعا کرده است که باواریایی ها موفق نخواهند 
شــد. شــبکه رادیویی کادنا کوپه اســپانیا ادعا کرده است 
که مربی ســابق بارســلونا از همین حالا تصمیم خودش 
را برای ترک بایرن مونیخ گرفته اســت و در پایان فصل که 
پایان قــراردادش با باواریایی ها هم هســت، بایرن مونیخ 
را تــرک می کند تا مربیگــری در لیگ برتــر انگلیس را در 
منچسترســیتی تجربه کند. در گزارش کادنــا کوپه آمده 
اســت: »گواردیولا تصمیمش را برای تجربه یک چالش 
جدید گرفته است و قصد تغییر چشــم انداز دارد. او به این 
نتیجه رسیده است که دوران کاری اش در آلمان روز سی ام 
ماه ژوئن پس از سه فصل کاری در این کشور به پایان خواهد 

رســید و بنابراین به تحقق یکی از آرزوهایش چشم خواهد 
داشــت: مربیگری در انگلیس.« در گــزارش کادنا کوپه 
همچنین عنوان شــده اســت که مانوئل پیگرینی، مربی 
حال حاضر منچسترســیتی هم در پایان فصل برکنار و از 

ورزشگاه اتحاد بیرون رانده خواهد شد.
در همین حال نشــریه کاتالان موندودپورتیوو ادعا کرده 
است که مربی اســپانیایی بایرن مونیخ روز پنج شنبه هفته 
گذشــته با من ســیتی پیش قراردادی امضا کرده تا به آنها 
اطمینان خاطر دهد که در پایان فصل جاری هدایت شان را 
برعهده خواهد گرفت. این نشریه نوشته است که این پیش 
قرارداد ساعاتی پس از شکست خارج از خانه من سیتی در 
خانــه یوونتوس در دور پنجم لیــگ قهرمانان اروپا منعقد 
شده است، شکستی که منجر به سقوط سیتی به رده دوم 
گروه D لیگ قهرمانان اروپا شد و به احتمال فراوان باعث 
می شــود که این تیم به عنوان تیــم دوم گروه راهی مرحله 
یک هشــتم نهایی و با یکی ازصدرنشــینان سایر گروه ها 
رو به رو شــود. خبر موندودپورتیوو را ســایت نشریه میرر در 
ســاعات پایانی پنج شنبه شــب تکذیب و تأکید کرد چنین 
پیش قراردادی میان گواردیولای 44 ساله و منچسترسیتی 
امضا نشده است و آینده مربی اسپانیایی بایرن مونیخ هنوز 

مشخص نیست.

آتش بازی سیتی با مسی و پپ

ورزش


